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      Dne 25. září se podeváté uskutečnilo setkání bývalých příslušníků sloužících ve zdejší  posádce Strašice 

   Z obsahu:   
Zprávy z jednání Rady obce č. 17/09/15 ( 2.9.2015); Zápis z Rady obce č. 18/09/15 ( 15.9.2015 ); OPS 
informuje; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče;  Reklama; Návštěva Plzně hosty z partnerského města Markt 
Hohenfels; Rozpočtová kouzla obce 2015; Branou Středních Brd do brány podzimu; Pozvánka na koncert – 
Hrádecký Big band;  Místní knihovna informuje; Pozvánka na výstavu „ Nostalgické Strašice“; Jdem do toho 
naplno aneb s chutí do nového školního roku; Jaký byl Hobit 2015; Za zvířátky do pohádky; Zahrádkáři 
informují- moštování; Pozvánka na jarmark; Pozvánka na koncert skupiny Lucie revival; Collegium musicum. 



                                         Zprávy z jednání Rady obce č. 17/09/15 ( 2.9.2015) 

                                                                 J. Hahner, E. Buchová 
Doklady a informace na vědomí 
 
1. Informace:  Obec Strašice obdržela dopis od KÚ Plzeňského kraje ohledně vypořádání připomínek ke 

stanovení záplavového území řeky Klabavy. Přílohou dopisu bylo rovněž Vypořádání připomínek Povodím 
Vltavy, s.p., kde je řečeno, že lokalita ve Strašicích je zahrnuta do Q100, most je kapacitní pro stanovené 
průtoky a dojde k jeho obtékání, při průtoku Q20 k jeho obtékání nedochází, proto záplavové území zůstane 
v rozsahu dle původního návrhu. 

2. Informace:  Dne 9.7. proběhla kontrola společností ELEKTROWIN a.s. ve Sběrném dvoře Strašice. Kontrola 
nezjistila žádná pochybení, všechna smluvní ujednání jsou dodržována. 

Projednáno 

Licenční smlouva - OSA 
   RO projednala návrh licenční smlouvy s OSA za hudební produkci v rámci Strašického posvícení. Poplatek za 
veřejné provozování hudebních děl činí 743 Kč. 
RO Licenční smlouvu č. VP_2015_110188 schválila. 

Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o právu stavby  
  RO projednala návrh smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o právu stavby. Jedná se o 
rekonstrukci distribuční sítě elektrické energie ve Dvoře na pozemcích p.č. 1905/5, 1999/1, 2000, 2003 a 1993. 
Za zřízení věcného břemene bude uhrazena částka ve výši 7.000 Kč. 
RO Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o právu stavby schválila. 

Žádost o odpuštění poplatku za SKO – Mgr. Kapolka 
  RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz komunálního odpadu pro rok 2016, neboť objekt, jehož 
polovinu žadatel zdědil, nebude nikdy využívat. 
Dle platné OZV nelze poplatek prominout. V případě, že bude v domě trvale hlášena nějaká osoba, bude tato 
povinnost splněna. 
RO žádost o odpuštění poplatku vzala na vědomí. 

Žádost o prominutí poplatku z prodlení – č.j. 1251/15  
  RO projednala žádost o prominutí poplatku z prodlení, který vznikl díky dluhu na nájemném z důvodu nemoci 
žadatelky. Dlužná částka ve výši 26.780 Kč již byla pravidelnými splátkami uhrazena. Správce bytového fondu 
vypočítal výši poplatku z prodlení na částku 46.066 Kč. 
Vzhledem k dřívějšímu vážnému zdravotnímu stavu žadatelky RO tuto žádost schválí. 
RO žádost č.j. 1251/15 schválila. 

Žádost o zavedení pečovatelské služby – J. Červenka 
  RO projednala žádost o zavedení pečovatelské služby – dovoz obědů. Součástí žádosti je i potvrzení obvodního 
lékaře. Poplatek za dovoz oběda činí 5 Kč. 
RO žádost o zavedení pečovatelské služby schválila. 

Výběrové řízení  - strážník obecní policie 
  V termínu do 26.8. bylo vypsáno výběrové řízení na pracovní pozici „Strážník Obecní policie Strašice“, v této 
lhůtě se žádný uchazeč nepřihlásil. Z tohoto důvodu budou osloveni úspěšní uchazeči z výběrového řízení, které 
proběhlo začátkem roku 2015. 
RO informaci ohledně výběrového řízení na pozici „Strážník Obecní policie Strašice“ vzala na vědomí. 

Zahrada při MŠ ve Strašicích v přírodním stylu 
  Obec Strašice obdržela dopis od vítězného uchazeče výběrového řízení na zhotovitele zakázky „Zahrada při 
MŠ ve Strašicích v přírodním stylu“, že zakázku není v daném termínu schopen splnit a od své nabídky 
odstupuje. Proto byla oslovena firma, která předložila druhou nejvhodnější nabídku, což byla firma BAGGER, 
k.s. s nabídkovou cenou 2,241 mil. Kč. S touto firmou byla tedy podepsána smlouva o dílo. Práce by měly být 
hotové do 31.10.2015. 
  RO výběr firmy BAGGER, k.s. jako dodavatele zakázky „Zahrada při MŠ ve Strašicích v přírodním stylu“ 
schválila. 



Zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
   RO projednala zápisy z jednání Komise pro partnerské obce ze dne 29.6. a 24.8. Komise mimo jiné 
projednávala návštěvu, která proběhne dne 12.9. v Plzni v rámci akce Plzeň 2015 – evropské hlavní město 
kultury. Akce Bahna se zúčastnilo celkem 85 osob z partnerské obce. Dne 24.8. byl projednán program návštěvy 
dne 12.9., kdy dojde k prohlídce města Plzně, pivovaru, společnému obědu v restauraci „Na Spilce“, atd. Za 
komisi a obec se zúčastní starosta obce Jiří Hahner, předsedkyně komise Mgr. Hrazdilová a dále členové komise 
Mgr. Kantor a Mgr. Kožíšková. Dne 7.11. proběhne společný koncert Strašické Pohodovky a dechové hudby 
Kolping – Jugendblaskapelle.  
RO zápisy z jednání Komise pro partnerské obce ze dne 29.6. a 24.8. vzala na vědomí.  

Zpráva o bezpečnostní situaci v obci 
  RO projednala zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za období červen a červenec 2015, kterou 
vypracovala Policie ČR. V tomto období bylo spácháno na území obce 6 trestných činů. 
RO Zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice vzala na vědomí.  

Smlouva o sdružených dodávkách elektřiny – ČEZ Prodej, s.r.o. 
  RO projednala novou smlouvu o sdružených dodávkách elektřiny od společnosti ČEZ Prodej, s.r.o. na lokalitu 
bývalých kasáren. Ve smlouvě byly upraveny ceny za odebrané MWh, rovněž došlo k vypuštění podmínky 
stanoveného odběru v daném měsíci. V souvislosti s těmito změnami by mělo dojít při stejné spotřebě k roční 
úspoře cca 250 tis. Kč. Obec Strašice vzhledem k velikosti odběru hradí ročně za tuto lokalitu částku ve výši 5-6 
mil. Kč, to je dáno především velkým odběrem společnosti D+P REKONT. 
RO Smlouvu o sdružených dodávkách služeb schválila.  

Smlouva o bezúplatném převodu – HZS Plzeňského kraje 
   RO projednala Smlouvu o bezúplatném převodu majetku HZS Plzeňského kraje na Obec Strašice. Jedná se o 
převod hrotového soustruhu TOS D 210 pro potřeby JSDHO Strašice. 
RO Smlouvu o bezúplatném převodu majetku schválila. 

Plánovací smlouva – P. Hluchaň, L. Šujanová 
  RO projednala návrh plánovací smlouvy ohledně výstavby přístupové komunikace k pozemku žadatelů, kteří 
budou v budoucí stavební zóně ve Dvoře stavět rodinný dům. Tato smlouva je nutná pro získání stavebního 
povolení. Žadatelé uhradí poplatek dle platné OZV o zhodnocení stavebního pozemku. 
RO Plánovací smlouvu ohledně zřízení komunikace a vybudování inženýrských sítí na pozemku p.č. 1622/20 
v k.ú. Strašice schválila.  

Program jednání ZO dne 24.9.2015 
  RO projednala návrh programu jednání ZO dne 24.9.2015. RO navrhla, aby byly v rámci jednání ZO 
projednány následující body: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu jednání 
3. Schválení orgánů jednání 
4. Náměty a podněty občanů 
5. Vysvětlení kalkulace ceny vody v nájemních bytech v obci Strašice 
6. Prodej majetku obce 

a) žádost o prodej pozemku – M. Mrláková 
b) žádost o prodej pozemku – L. Kosan 

7. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.6.2015 
8. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3-2015 a č. 4-2015 
9. Projednání změny OZV – zákaz konzumace alkoholu na veřejném prostranství 
10. Projednání změny OZV – místní poplatek ze psů v obci Strašice 
11. Zpráva Kontrolního výboru 
12. Zpráva Finančního výboru 
13. Zpráva o činnosti Obecní policie Strašice 
14. Kontrola usnesení 
15. Interpelace zastupitelů 
16. Návrh usnesení 
17. Závěr 

RO předběžný program jednání ZO dne 24.9.2015 schválila. 
 



                                        Zápis z Rady obce č. 18/09/15 ( 15.9.2015 ) 

                                                    J. Hahner, E. Buchová 

Projednáno 

   Koncesní řízení – výběr provozovatele vodohospodářské infrastruktury 
  RO projednala současný stav ohledně průběhu koncesního řízení na výběr provozovatele vodohospodářské 
infrastruktury od 1.1.2016. V současné době probíhá hodnocení kvalifikačních předpokladů jednotlivých 
uchazečů, toto by mělo být hotovo do 22.9.2015. Následně budou uchazeči vyzváni k předložení konkrétních 
nabídek, které budou následně hodnoceny. Z tohoto důvodu je třeba schválit osobu, která bude členem hodnotící 
komise v rámci Vodohospodářského sdružení Rokycanska. RO navrhuje jako člena hodnotící komise starostu     
J. Hahnera, jako náhradníka místostarostku E. Buchovou. Starosta bude dále informovat o průběhu koncesního 
řízení. 
RO koncesní dokumentaci pro koncesní řízen na výběr provozovatele vodohospodářského majetku 
Vodohospodářského sdružení Rokycanska, jehož součástí je vodohospodářský majetek obce Strašice na 
období 2016-2025 schválila. 
RO nominaci člena komise ke kontrole kvalifikace v rámci zakázky: „Výběr provozovatele vodohospodářské 
infrastruktury Rokycanska“ za obec Strašice ve složení Jiří Hahner a jako náhradník Eva Buchová schválila. 
RO nominaci člena hodnotící komise pro hodnocení nabídek v rámci zakázky: „Výběr provozovatele 
vodohospodářské infrastruktury Rokycanska“ za obec Strašice ve složení Jiří Hahner a jako náhradník Eva 
Buchová schválila. 

Dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu a provozování vodovodů a kanalizací ze dne 11.11.2013  
  RO projednala návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o nájmu a provozování vodovodů a kanalizací ze dne 
11.11.2013, kterým se umožňuje aktualizace Platebního mechanismu v souladu s novými právními předpisy        
a novým Modelem a Nástrojem (verze II.0.11) zveřejněným Státním fondem životního prostředí v prosinci 2014. 
Současná smlouva bude dle tohoto dodatku platná do doby, než bude skončeno probíhající koncesní řízení, 
nejpozději do 31.8.2016. 
RO Dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu a provozování vodovodů a kanalizací ze dne 11.11.2013 schválila. 

Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2015 
  RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2015. Rozpočtové opatření obsahuje navýšení příjmů 
v oblasti odpadového hospodářství, dále je zde zahrnuta průtokový transfer pro ZŠ ve výši 315.461 Kč a dále      
o dotaci na zaměstnance z úřadu práce. Ve výdajové stránce došlo k navýšení výdajů za čištění a opravy 
kanalizačních šachet, nákup nového kontejneru ke hřbitovu, za výstroj nového strážníka, atd. 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2015 schválila. 

Žádost o pronájem sálu – D. Švandrlík  
  RO projednala žádost o pronájem sálu dne 24.10.2015 za účelem pořádání koncertu skupiny Lucie revival. 
Žadatel nabízí částku ve vši 3.000 Kč, sál bude následně uklizen. 
Tato akce bývá hojně navštěvována a v minulosti nebyly s pořádkem problémy. 
RO žádost o pronájem sálu schválila. 

Žádost o příspěvek – Strašická Pohodovka 
  RO projednala žádost o příspěvek pro Strašickou Pohodovku na pořízení nového obleku, především ušití 
nových vest a koupi košil. Tato žádost byla podána s ohledem na společné vystoupení s dechovým orchestrem 
z partnerské obce, který by se měl uskutečnit v listopadu tohoto roku. Předpokládané náklady na pořízení obleku 
činí 20.000 Kč. 
RO navrhla příspěvek ve výši 8.000 Kč. 
RO příspěvek Strašické Pohodovce ve výši 8.000 Kč schválila. 

Žádost o ukončení nájmu zahrádky – M. Ročková 
   RO projednala žádost o ukončení nájmu zahrádky č. 47 v obci Strašice. Žadatelka dále požádala o převod 
nájmu na paní Markétu Sedlářovou, bytem Strašice 595. 
RO žádost o ukončení nájmu zahrádky schválila. RO převod nájmu zahrádky č. 47 na nového nájemce paní 
Markétu Sedlářovou, bytem Strašice 595schválila. 



Žádost o převod nájmu bytu – E. Mráčková 
  RO projednala žádost o převod nájmu bytu č. 6 v domě č.p. 464, kde v současné době bydlí v podnájmu pan     
J. Zítek. Žadatelka v současné době byt již nechce využívat, neboť bydlí v jiném kraji. Současný podnájemním 
však o byt stojí a byl by rád, kdyby byl byt na něho převeden. V tomto bytě bydlí od roku 2012, veškeré 
podnájemní smlouvy byly projednány RO, s platbami nájemného není problém. Žádost o převod nájmu podal 
rovněž současný podnájemník pan Zítek. Bytová komise převedení nájmu nedoporučila, neboť převod nájmu 
mezi někým jiným než rodinnými příslušníky nebývá zvykem. 
Vzhledem k tomu, že s podnájemníkem do současné doby nebyly problémy, platby za nájemné odcházely, udělí     
RO v tomto případě výjimku a nájemní vztah mezi žadateli převede. 
RO spřevedení nájmu bytu č. 6 v č.p. 464 dle žádostí schválila. 
 

Zpráva z jednání Bytové komise 
   RO projednala zprávu z jednání Bytové komise č. 8/15 ze dne 2.9.2015. Komise nedoporučila převod nájmu 
bytu č. 6 v č.p. 464. Dále komise doporučila přidělit byt č. 10 v č.p. 443 paní Lence Miščíkové. Příští jednání 
komise proběhne 7.10. v 16:30 hod.  
RO přidělení bytu č. 10 v č.p. 443 paní Lence Miščíkové, bytem Strašice 128 schválila. 

Zápis z jednání Komise životního prostředí 
  RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 9.9.2015. Komise projednala dvě žádosti        
o kácení dřevin, místní šetření proběhne 5.10. Dále komise dala RO dva podněty k prošetření.  Bříza u domu č.p. 
564 zasahuje do veřejného osvětlení, z tohoto důvodu by bylo vhodné přerostlé větve prořezat. Dále po 
prořezávce křovin kolem plotu TJ Spartak došlo k ponechání ořezaných křovin na místě, ty nově opět zarůstají a 
působí to nehezky. 
RO Zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 9.9.2015 schválila. 

Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
  RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 31.8.2015.  Komise mimo jiné hodnotila 
poradenské služby ohledně možné pomoci, které jsou nově poskytovány v budově OÚ každé první a třetí úterý 
v měsíci. 
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 31.8.2015 vzala na vědomí. 

Žádost o odpuštění penále – č.j. 1338/15 (I. Konvalinková) 
  RO projednala žádost o odpuštění penále za pozdní úhradu poplatku za svoz komunálního odpadu. Žadatel 
uvádí, že jakožto majitel rekreačního objektu, neobdržel složenku k platbě tohoto poplatku. 
RO konstatuje, že zaslání složenky není povinností obce, dle vyhlášky je poplatek splatný do 30.6. každého roku, 
proto tuto žádost RO neschvaluje. 
RO žádost o odpuštění penále neschválila. 

Dočasná změna organizačního schématu 
  RO projednala dočasnou změnu organizačního schématu. Vzhledem k tomu, že v říjnu nastoupí nový strážník – 
čekatel, který bude do konce roku navštěvovat přípravný kurz, je třeba navýšit počet strážníku na čtyři. Jeden 
strážník je stále v pracovní neschopnosti. Po srovnání stavu bude organizační schéma opět upraveno. 
 RO úpravu organizačního schématu OÚ Strašice a dočasné navýšení strážníků na počet 4 schválila. 

Odstoupení od smlouvy – GASTROTEL CZ spol. s r.o. 
   RO projednala návrh na odstoupení od nájemní smlouvy ohledně pronájmu Restaurace Společenský dům. 
Současný nájemce neplní povinnosti vyplývající ze smlouvy, a proto by bylo vhodné tuto smlouvu co nejdříve 
ukončit. 
  RO doporučuje odstoupit od smlouvy k 30.9.2015. 
  RO odstoupení od smlouvy se společností GASTROTEL CZ spol. s r.o., IČ: 24831166, k 30.9.2015 schválila. 
 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-
barnak.pdf 

 



                              Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc srpen a září 2015 

 Za měsíc srpen a září řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava  –        28 x přestupek –  řešeno v blokovém řízení  
                             17 x  oznámení odboru dopravy 
                              3 x  přestupek cyklisté  
 Veřejný pořádek  -     14 x  přestupek  
Občanské soužití -      3 x  přestupek -1x oznámení přestupkové komisi Strašice 
Proti majetku  -          5 x přestupek 

OZV č.3              -          5 x přestupek 
OZV č.4             -          16 x přestupek  
Nález věci  :                     1x klíče, 2x peněženka s doklady 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :     1 x 
Řešení stížnosti občanů  –   7 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek  –  3 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu -  1 x   
 
Vážení občané, 

 v říjnovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulé 2 měsíce z pohledu 
Obecní policie Strašice. 

Veřejný pořádek 

 

      

           

vchod  565 -sídliště u pošty                                                                  odpady v části Kout 

sídliště Spartak                                                                        sídliště u  pošty              

Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu  z domů, vytváření černých skládek po jednotlivých částí 
obce. Stále je velký problém pro některé občany odvést svůj odpad do sběrného dvora. 

Ve vchodě v sídlišti u pošty domu 565 bylo po schodech rozházené jídlo, odpady v plastových pytlích byly 
odhozené za kontejnerem, i když byl prázdný. Křeslo bylo vyhozené v sídlišti Spartak vedle kontejnerových 
nádob. V části Kout byly vyhozeny plastové židle, bedny atd. 



Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. 

Velkým problémem naší mládeže je především vysedávání před veřejným zařízením před schody u ZŠ nebo za 
objektem tělocvičny ZŠ, kde se schází po ukončení diskoték a dělají nepořádek, vzbuzují veřejné pohoršení, ruší 
noční klid, znečišťují veřejné prostranství  a porušují OZV o zákazu konzumace alkoholu na veřejném 
prostranství. Tím páchají přestupky proti veřejnému pořádku. Pomocí obecního kamerového dohlížecího 
systému byli pachatelé zjištěni a sankcí v blokovém řízení řešeni. 

Žijeme ve 21. století, ale když se na vše podíváme  s otevřenýma  očima, tak realita je jiná, vypadá to bohužel 
kolikrát  jako po válce… 

 Trestná  činnost  

 K páchání trestné činnosti došlo v případech úmyslného poškozování cizí věci (osobní automobil, dopravní 
značky, odpadový koš, dále drobné krádeže kytek, zeleniny  a  ovoce na zahrádkách, poškození zařízení 
vyhlídkových míst, pokus o neoprávněné vniknutí do objektu v kasárnách a další… 

   Začne houbařská sezóna, která vlivem klimatických podmínek (značné sucho) začne později. Houbaři, kteří 
jezdí se svými osobními automobily, by měli mít na paměti, že s autem nemůžou jezdit do lesních cest, protože 
je to zakázáno lesním zákonem. Dále pokud nechá majitel své auto u lesní cesty, doporučujeme, aby nenechával 
nic cenného uvnitř auta a automobil zabezpečil proti krádeži. Hlavně je důležité nenechat své osobní doklady 
v autě. 

 I přes stálé doporučení někteří majitelé tyto rady neberou vážně a potom jsou překvapeni, že dochází k trestné 
činnosti krádeží a vznikne jim škoda. 

Doprava  

    Dne 3.10. 2015 od 13.00 -16.30 hod se uskuteční  v naší obci akce Tour de Brdy –cyklomaraton pro veřejnost 
i závodníky na horských kolech. Start bude probíhat od kasáren okolo OÚ směrem do VVP. Pro děti bude závod 
na okruhu v kasárnách. Tento závod jako každoročně bude probíhat za plného provozu, proto žádáme občany, 
aby uposlechli pokynů pořadatelů, policie a respektovali dodržování pravidel silničního provozu (chodci, 
cyklisté a řidiči motorových vozidel), aby na této trase nedošlo ke zbytečné kolizi (dopravní nehodě). 

     Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komunikacích a ohrožování dalších účastníků silničního provozu 
Vás žádáme o včasnou výměnu letních pneumatik za zimní, a to od 1.11. 2015 do 31.3. 2016 podle novely 
zákona o provozu na pozemních komunikacích. Dále je třeba připomenout, že na komunikacích zůstává spadané 
listí, bláto z polí a povrch vozovky je nebezpečně kluzký. Proto je zapotřebí rychlost zpomalit a přizpůsobit tak 
povaze stavu komunikací. 
 

Ing. Frajt Luboš   - velitel obecní policie Strašice                                                                                                                                                                             

 

 

Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-
12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 
602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, 
hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. 
Likvidace autovraků zdarma.  www. plzenskyskart 
 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.   
                                                                  Prosím, dodržujte termíny uzávěrek. 



Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice za měsíc září 
 
Přivítání prvňáčků 
  Dne 1. září zasedly děti opět do školních lavic. 
Pro naše prvňáčky to byla premiéra, proto byli 
za přítomnosti svých rodičů slavnostně přivítání 
vedením školy a panem starostou ve 
společenské místnosti školy. Přejeme jim 
mnoho úspěchů ve školní práci a také to, aby se 
jim ve škole líbilo a chodili do ní rádi!                   
                                      Mgr. Zuzana Andrlíková 
 
Žáci první třídy 
Projekt „Jsem chodec“ 
  Dne 7. září proběhla v rámci projektu „Jsem 
chodec“ dvouhodinová beseda se  strážníkem 
obecní policie p. Peterem Kostem. Besedy se 
zúčastnili žáci první a druhé třídy. Pan strážník 
žáky poučil, jak se mají bezpečně pohybovat při cestě do školy a zpět domů. Žáci si vyzkoušeli přecházení 
vozovky a vysvětlili si význam dopravního značení s ohledem na potřeby malého školáka. Děti si také názorně 
ukázaly funkci reflexních prvků na vrchním oblečení a aktovce pomocí baterky, což vedlo k výraznému 
pochopení jejich důležitosti. Pan strážník také žáky poučil o bezpečném chování při styku s cizími lidmi.                             
Mgr. Zuzana Andrlíková 
 
 
Pan strážník Peter Kost přednáší dětem 
 
Minianketa pro nové žáky ve třídě 6.A  
 
� Otázka pro 6 nových žáků z Dobříva a 

1 z Cheznovic: Co se vám nejvíce líbí 
na strašické škole? 

 
Je to tu o dost jiné, teprve se rozkoukávám. 
Škola je veliká, je tu mnoho dětí. Ve třídě je 
nás přes 30, je tu větší sranda.         
                                                Jindra Veselý 
 
Mně se nejvíce líbí, že tu mám víc kamarádů 
než v Dobřívu a také že máme před odpolední 
výukou jednu volnou hodinu, kdy můžeme s 
kamarády z budovy jít si třeba nakoupit něco dobrého nebo se projít. Máme každý svou šatní skříňku, je tu velká 
jídelna a pěkná velká tělocvična.                                                                                 Vladimír Dvořák        
                                                                                                                                                
  Líbí se mi, že je nás hodně ve třídě, a přesto nás učitelé zvládají. Paní učitelky jsou sice přísné, ale naučí. 
Rychle jsem si tuto školu oblíbil, je to tu super.                                                                                Michal Šiman 
 
Zaujaly mě dobré vztahy mezi dětmi a učiteli. Nejvíce mě baví matematika, tělocvik, zeměpis a čeština. Chodím 
do strašické školy rád.      Vojta Kratochvíl  
 
Jsou tu velmi příjemní učitelé, je to tu velké a útulné. Na různé předměty máme nově vybavené odborné učebny. 
Školní jídelna je moderní a prostorná, obědy mi chutnají.                                                                       Petr Hynek 
 
Mě upoutala kromě toho, co již říkali ostatní, hezká výzdoba školy - na chodbách, ve třídách i v učebnách jsou 
umístěny různě barevné umělecké výtvory, výrobky, koláže a obrázky. Všechny výtvory jsou moc pěkné a 
povedené. Škola je moderně vybavená a učitelé jsou na nás hodní.                                           Kateřina Valečková 
 
V nové škole se mi líbí, učení mi zatím jde dobře. Je tu velká a hezká jídelna, můžeme si vybrat ze dvou nabídek 
jídel. Máme své skříňky na oděvy a věci. Je tu pěkná tělocvična. Během dne máme spoustu zábavných předmětů, 
učitelé i spolužáci jsou milí. Ve třídě se mi moc líbí.                                                                     Veronika Titlová 



 
 
Noví žáci v 6.A (zleva): Michal Šiman, 
Petr Hynek, Vojta Kratochvíl (jediný 
z Cheznovic), Vladimír Dvořák, Jindra 
Veselý, Veronika Titlová, Katka Valečková 
 
Olympijský pohár - atletický čtyřboj 
 
       Jako každým rokem jsme sportovní 
sezónu našeho strašického školního roku 
zahájili účastí na okresním kole atletického 
čtyřboje v Rokycanech.  
 V  atletickém čtyřboji soutěží 
pětičlenná družstva ve čtyřech kategoriích. 
Každý člen družstva musí prokázat svoji 
atletickou všestrannost v disciplínách 
běžeckých – sprintu a vytrvalosti, ve skocích 
– dalekém a vysokém, v hodu kriketovým 
míčkem a ve vrhu koulí.  
       Středeční  výprava sportovců byla tentokrát opět  docela úspěšná. Radost nám udělaly především naše mladé 
atletické naděje ze sedmých a šestých tříd. Jak mladší kluci tak i dívky obsadili místo “na bedně“, a to shodně 
bronzový stupínek, což je v náročné konkurenci jedenácti zúčastněných škol příjemný úspěch. Úspěch byl o to 
sladší, že v kategorii jednotlivců (tedy asi z 55 soutěžících ve své kategorii) obsadil náš současně nejlepší 
atlet Tomáš KUNC ze 7.A  skvělé druhé místo.  
     Ale ani starší kategorie nám neudělaly ostudu, holky a kluci z devátých a osmých tříd obsadili shodně sedmé 
místo ve své kategorii, což je v počtu dětí, který v těchto ročnících máme, velmi slušné umístění.   
     Děkujeme tedy našim sportovcům za kvalitní reprezentaci školy, vážíme si jich, že jejich nasazení a výkony 
nezlomilo ani nepříznivé deštivé počasí, se kterým se vedle svých soupeřů také museli prát. A přejeme do celého 
tohoto sportovního škoního roku spoustu síly, 
zdraví a taky trochu toho sportovního štěstí. 
Repezentovali nás: 
Mladší hoši:  Tomáš Kunc, Lukáš Planeta, 
Honza Peterek, Dominik Černý a Michal 
Šiman 
Mladší dívky:  Zuzka Lexová, Tereza 
Sklenářová, Verča Mocová, Adriana 
Belušková a Kačka Urxová 
Starší hoši: Zdenda Mrázek, Tomáš Balej, 
Honza Hrách, Tomáš Zink a Jirka Anděl 
Starší dívky: Tereza Dezortová, Sabina 
Reindlová, Adéla Stenzelová, Zuzka 
Krajdlová a Kristýna Tomášková                               
Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Sběr víček pro zdravotně postižené děti 
pokračuje i v tomto školním roce 
     Letos sbíráme plastová víčka pro sedmiletého Honzíka Šmejkala z Hrádku u Rokycan, který trpí dětskou 
mozkovou obrnou. Víčka mohou jako dosud děti nosit buď do školy, anebo přímo na strašickou poštu, odkud 
putují do Hrádku. Strašičtí školáci a jejich rodiny se tak zapojí do pomoci již čtvrtému potřebnému dítěti. 
     Předchozí sbírky byly velmi úspěšné, proto věříme, že i letos se sejde velké množství víček. Za ochotu a 
pomoc všem předem děkujeme!    Mgr. Marcela Paulová 
 
Žáci prvního stupně sbírali nejvíce 
Další události, které na škole proběhly do konce měsíce září a o nichž budeme podrobněji informovat 
v příštím vydání: 
� Dne 29. 9. se konal v Rokycanech závod horských kol 
� Ve dnech 27. 9. - 3. 10. odjelo 10 žáků druhého stupně na studijní pobyt do Anglie 
 
                                                                                                                Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 



Začátek školního roku v mateřské škole 

Mateřská škola ve Strašicích zahájila nový školní rok ve čtyřech třídách. Došlo také k několika vylepšením. 
Třídy Koťat a Berušek jsou nově vymalovány, 
stejně  jako šatny v prvním paře budovy.  Třída 
Sluníček je plná těch nejstarších -  
předškoláčků. Vzhledem k tomu, že dětí 
předškolních je více, než je kapacita jedné třídy 
mateřské školy, jsou další děti nejstaršího 
předškolního věku ve třídě Koťat.   Celkem 
máme předškolních dětí 38.  Pod vedením paní 
učitelky Ivany Janouškové a naší nové posily, 
paní učitelky Kateřiny Sazimové,  ve třídě 
Sluníček a paní učitelky Jany Kuncové a Aleny 
Krausové  ve třídě Koťat, kde je zároveň 
asistentka pedagoga Jitka Fryaufová, se děti  
budou věnovat předškolní přípravě, rozvoji 
přátelských vztahů, lásce k  přírodě i ke svému 
okolí a mnoha dalším činnostem dle školního vzdělávacího programu. Pro děti z těchto dvou tříd je také určena 
nabídka zájmových kroužků. Jedná se o Výtvarný kreativní kroužek, určený  pro výtvarně nadané děti, pod 
vedením paní učitelky Ivany Janouškové, Hravou angličtinu s  paní učitelkou Janou Kuncovou a Alenou 
Krausovou. Děti ze třídy Sluníček mají  ještě možnost navštěvovat kroužek Seznamujeme se s přírodou paní 
učitelky Kateřiny Sazimové a děti ze třídy Koťat si zase mohou zacvičit jógu s paní učitelkou Alenou Krausovou 
v kroužku Dětská jóga. Zároveň probíhá v tělocvičně MŠ opět každou středu kroužek Orientálních tanců pod 
vedením paní Červenkové. 

  Stejně, jako ti nejstarší,  i děti ze třídy Berušek a Kytiček zahájily školní rok s tématem JÁ A MŮJ 
KAMARÁD, TADY JSEM DOMA. Berušky budou celý školní rok prožívat s paní ředitelkou Janou Mrázkovou 
a paní učitelkou Bc.A Lenkou Zetkovou. Naši nejmenší ve třídě Kytiček mají, tak jako v loňském roce, paní 
učitelku Bohumilu Nodžákovou.   

  Začátek školního roku bývá pro některé děti těžký. Mnohdy je to pro ně první odloučení od rodiny. První dny 
jsou zvláště pro menší děti ve znamení slziček. Proto má mateřská škola období adaptace a socializace dětí jako 
svůj první krok na cestě školním rokem. Nabídek ze strany mateřské školy je hodně. Aby se nám pedagogům 
práce dařila a dětem se v mateřské škole líbilo,  je nutná spolupráce s rodinou. Teprve propojením a spoluprací 
školy a rodiny se bude dítě cítit bezpečně a bude se zdravě rozvíjet. To je jistě přáním nás všech.  

                                                                                                                                               Alena Krausová, DiS. 



Návštěva Plzně hosty z partnerského města Markt Hohenfels 

Druhý zářijový víkend proběhlo milé setkání 
zástupců naší obce s občany partnerského 
městečka z Markt Hohenfelsu.  Při návštěvě 
Hohenfelsu strašickými občany na jarním 
Wandertagu projevili naši přátelé z Hohenfelsu  
zájem navštívit Plzeň - Evropské hlavní město 
kultury 2015. 

Prohlídka města byla stanovena na 12.září. 
Návštěvníci z Německa dorazili po deváté 
hodině do centra Plzně, kde již v samém úvodu 
mohli spatřit opravdu rušné kulturní dění na 
náměstí. Po uvítání našich přátel, milých 
slovech obou starostů a malém občerstvení 
jsme se vydali plzeňskými uličkami k pivovaru 
Plzeňský Prazdroj, kde nás čekaly velmi 
poutavé a zajímavé prohlídky v německém 
jazyce. Myslím si, že tyto prohlídky naše 
přátele velmi zaujaly, stejně jako typicky české 
posezení v restauraci Na Spilce. Tam jsme 
spolu s pány starosty Grafem a Hahnerem 
probírali další možnosti a akce naší spolupráce, 
jako je podzimní koncert naší Pohodovky a 
jejich Kolping Jugendblaskapelle, který by měl 
proběhnout  7.listopadu ve Společenském domě 
ve Strašicích. Dále jsme také jednali o 
slavnostním zasedání zastupitelstev obou obcí v rámci oslav pětiletého trvání partnerství, které by mělo 
proběhnout na přelomu podzimu a zimy v Hohenfelsu.  

 Po příjemném posezení nad 
plzeňským mokem jsme pokračovali 
v prohlídce historické části Plzně, 
kterou měl pod taktovkou pan 
Kostner, který nám pravidelně 
vypomáhá s tlumočením a 
organizací našich setkání. 
Hohenfelsští si prošli ta nejkrásnější 
zákoutí naší západní metropole, 
poznali kulturně historické 
pamětihodnosti, jakými jsou 
například Katedrála svatého 
Bartoloměje na náměstí Republiky, 
renesanční radnici, Františkánský 
klášter, Velkou synagogu a jiné 
další skvosty města. Prohlídka Plzně 
byla o to příjemnější, že počasí nám 
připravilo opravdu nádherný 
slunečný podzimní den a ulice města Plzně skutečně žily kulturou, tak jak se na hlavní město kultury sluší. 

Po závěrečném příjemném posezení jsme vyprovodili naše hosty k autobusu, vyslechli jsme si nadšené ohlasy 
našich přátel a při závěrečném vřelém poděkování starosty Grafa jsme byli potěšeni, že se den plný poznávání a 
příjemného povídání s milými lidmi opravdu povedl. 



Rozpočtová kouzla obce 2015 

Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa) 
      V březnu jsem napsal do Barňáku článek o našem rozpočtu na rok 2015. Zmínil jsem se tam o 
několika problémech, které v tom vidím. Pro tento rozpočet jsme nehlasovali, protože jsme v něm 
viděli dost slabých míst, která nám nikdo neuměl, možná ani nechtěl vysvětlit. Viz zápis z toho  
zastupitelstva v únoru 2015 (dost zkrácený zápis jsem ještě trochu zkrátil – celý je na webu obce):  
Ing. Mezek - Předkládáme k projednání Návrh rozpočtu obce Strašice na rok 2015. Příjmy jsou 
navrhovány ve výši 48 358,15 tis. Kč. Výdaje jsou navrženy ve výši 42 637,37 tis. Kč, na 
splátky úvěrů je určeno 5 700 tis. Kč. Přebytek rozpočtu činí 20,78 tis. Kč. 
J. Hahner – přednesl návrh usnesení a otevřel rozpravu. Dále sdělil, že v rozpočtu nejsou zatím 
příjmy z případného prodeje nemovitostí. Ing. Nerad rozdal dodatek č. 6, který se týká Vodovodu a 
kanalizace na Huti, tak navrhuji, abychom předložili zprávu o vyúčtování této dotační akce. 
J. Kotnauer – pravděpodobně se sníží příjem, neboť odchází zubař. 
J. Hahner – v pondělí budeme jednat s firmou, která by měla možná zájem, zde zubařskou ordinaci 
provozovat, zatím bych to tedy nechal. 
J. Kotnauer – dále k muzeu, výdaje jsou poměrně vysoké, ale příjmy tomu neodpovídají. Ale 
to bychom měli řešit asi příští rok. 
J. Hladová – rozpočet se tvoří vždy přebytkový, aby na splátky úvěrů zbylo. 
Ing. Nerad – daňové příjmy mi vycházejí nižší, stejně tak ostatní příjmy. Kde je zbývajících 18 mil. 
Kč. v příjmech. Na splátku úvěrů mi vychází mnohem vyšší částka, asi 7 mil. Kč. 
J. Hladová – splátky úvěrů jsou spočítány dobře. 
Mgr. Sovadina – FV by měl sledovat v obci celkový stav financí. Je nerozumné, aby šel diskutovat 
nad tím, co již Rada schválila. Myslím, že by měl FV předjednávat rozpočtová opatření, než to půjde 
na Radu. 
J. Hladová – FV zatím moc nefungoval, ale jinak se to vždy dělá. 
Mgr. Sovadina – chtěl jsem navrhnout usnesení, ale pokud to tak probíhá, tak to tak necháme. 
Ing. Nerad – FV byl ustaven v prosinci, mohl se sejít dříve. 
Ing. Mezek - sešli jsme se později proto, že jsem měnil zaměstnáním a to období bylo poněkud 
hektické, teď to bude fungovat jinak. 
J. Hahner – ukončil rozpravu a nechal hlasovat. 
    To bylo v únoru 2015. Na některé otázky se neodpovídalo, zápis není podrobnější, evidentně bylo 
jasné, že některé věci nechtějí lidé z radnice říci. 
    Rozdal jsem tehdy například dodatek smlouvy se Skanskou, ve které starosta bez projednání 
v zastupitelstvu podepsal nekřesťanský úrok z nezaplacených faktur. Od prosince 2014 žádám o 
poskytnutí informací o tom, kdy a z čeho byly zaplaceny ty dluhy Skansce, ale starosta prostě mlčí. Až 
v materiálech, které jsme dostali v září 2015 na jednání zastupitelstva 24.9. se v rozboru hospodaření 
za 1. pololetí 2015 dočtu větu: „ Výdaje - … Splatily se smluvní úroky firmě Skanska.“  
     Kolik nás stály ty „smluvní úroky“? Starosta mě několikrát vyčetl úvěry a úroky z nich ve výši 
4,9% na zateplení bytovek. Nikdy však nemluví o tom, že ty úroky jsou sníženy státní dotací o 2,5 % a 
že ty peníze dostává na účet obce a používá je na jiné účely, než na snížení splátek úvěrů na zateplení 
bytovek. O tom, že bez projednání v zastupitelstvu, podepsal smlouvu s úrokem PRIBOR + 8%, která 
nabíhala z dlužné částky 16,5 milionu od 1.1.2011 nevím kolik let také nikde nepíše a neříká. A z čeho 
byl ten „smluvní úrok“ zaplacen se také nikde nejde dozvědět!  
      Řekl jsem v únoru, že daňové příjmy vycházejí nižší, než jsou v rozpočtu a že na splátky úvěrů 
máme v rozpočtu málo peněz. Paní Hladová na první část otázky neodpověděla a na druhou část řekla: 
J. Hladová – splátky úvěrů jsou spočítány dobře. 
     V těchto materiálech, které přišly na zastupitelstvo v září 2015 je tabulka s dlouhodobými závazky 
obce Strašice a jejich stav k 30.6.2015. Na zastupitelstvo v únoru mi přišla tatáž tabulka k 31.12.2014.  
Jednoduchým odečtením těch položek mi vyšlo, že za pololetí bylo na splátky úvěrů vydáno 
2 955 366,- Kč + k tomu musím přičíst to, co správce bytů poslal na radnici na splátky úvěrů za 
bytovky opravené v létech 2009 – 2010, tj. 3 204 000,- Kč, takže po součtu to je 6 159 366,- Kč v 
pololetí. V rozpočtu jsme schválili 5 700 000,- na splátky našich dlouhodobých závazků na celý 
rok.  Možná že jsem špatný ekonom, ale sčítat a odečítat čísla umím! Otázka je, kdo sčítá dobře a kdo 
špatně?!  



    Další věci jsou třeba příjmy z daní a poplatků. Řekl jsem v únoru, že jsou nadhodnocené. V pololetí 
je znám tento stav: 

 
Sečteme-li ta čísla, vyjde nám, že v rozpočtu by mělo ze sdílených daní a poplatků přijít do rozpočtu 
29 168 000,- Kč. Do pololetí přišlo 16 682 000,- Kč. Z dlouholeté praxe nelze předpokládat, že se 
v druhé polovině roku vybere stejně, jako v té první. Daně z nemovitostí, poplatky za odpady, daně 
některých podnikatelských subjektů se odvádějí v prvním pololetí, takže v druhém nepřijde nic. No 
jsem zvědav na druhé pololetí a jak to tedy bude na našich účtech fungovat, ale já tvrdím, že to je dost 
špatné. V rozboru za první pololetí je napsáno, že: „Rozdíl příjmu ze sdílených daní oproti loňskému 
roku se snížil ve druhém čtvrtletí na 322 047,46 Kč“.  Když jsem se v únoru zeptal, jaká opatření 
v rozpočtu přijme obec, pokud nedostaneme všechny sdílené daně, předseda Finančního výboru Ing. 
Mezek řekl, „že to stát dožene“. No uvidíme. Ale místo šetření investujeme statisíce do dalších věcí 
(komunikace v Koutě – splácejí se i z peněz z nájmů v bytech, zahrada mateřské školy, výměník do 
Domova pro důchodce, o kterém starosta před volbami tvrdil, že bude už vloni otevřen prvním 
důchodcům), místo abychom spláceli dluhy. A Finanční výbor, místo těchto ekonomických úvah, 
počítá drobné v kase školy a mateřské školky. Mgr. Sovadina v únoru na zastupitelstvu řekl a paní 
Hladová mu odpověděla:  
Mgr. Sovadina – FV by měl sledovat v obci celkový stav financí. Je nerozumné, aby šel diskutovat 
nad tím, co již Rada schválila. Myslím, že by měl FV předjednávat rozpočtová opatření, než to půjde 
na Radu. 
J. Hladová – FV zatím moc nefungoval, ale jinak se to vždy dělá. 
     Když si přečtu pololetní zprávu o činnosti Finančního výboru, vidím, že se to „vždy“ nedělá. Výbor 
nepředjednává rozpočtová opatření, Rada obce si dělá s veřejnými penězi, co chce.   
      Proto jsem nebyl zvolen do žádné komise a výboru, abych neviděl na ona kouzla, která se zde 
s rozpočtem provádějí. No a když požádám v interpelaci o podklady, tak se mi prostě nic nepošle a lže 
se, že „žádné další doklady k této věci nemáme“! Nakonec se ukáže, že se přeci jen něco v účtárně 
našlo a není to zrovna moc košer. Proto jsem se rozhodl požádat o pomoc k rozboru těchto věcí a na 
základě rady Mgr. Straky na červnovém zastupitelstvu Státní zastupitelství o přezkoumání všech 
těchto věcí. Hospodářská kriminálka v Rokycanech již některé věci šetří. Když nechce starosta ukázat 
doklady mě, musí je ukázat Policii. Je možné, že v účetnictví chyby nejsou, ale já jako zastupitel jsem 
nedostal mnoho odpovědí na mnoho otázek, které by mě přesvědčily, abych za tohoto stavu zvedl ruku 
pro rozpočet či rozpočtová opatření, kterými se snaží Rada obce ty chyby v rozpočtu opravit. Když se 
mě na výslechu na kriminálce ptali, proč podávám žádost o prošetření, řekl jsem, že kvůli takovémuto 
jednání jsme v roce 1989 klíči nezvonili. Copak jim asi řekl při výslechu pan Starosta?  
 
Časopis Barňák si můžete zakoupit: 

  Prodejna BAF ( nákupní středisko), SPAR- obchodní dům Strašice, prodejna potravin sídliště 
Gumídkov, Místní knihovna ve Strašicích, Muzeum Středních Brd, Obecní úřad ve Strašicích… 



Branou Středních Brd do brány podzimu 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  A je to tu zase. Listí, které po strašném letním suchu zbylo 
na stromech už nehnědne na tabák, ale začíná se barvit do 
žluta, oranžova, ba do ruda. Přichází opět podzim, doba jež 
jindy přináší bohatou úrodu hub, ale bez ohledu na ně i 
krásné procházky pestře zbarvenými brdskými lesy. 
Podzim vchází i do muzea. Znamená to především změnu 
návštěvní doby. Po hlavní sezóně tak bude jako každoročně 
od 1. října pro veřejnost otevřeno jen ve středu od 13 do 17 
hodin a v sobotu i neděli v 10 – 12 hod. a 13 – 17 hodin. 
Pochopitelně je třeba počítat s tím, že poslední prohlídku je 
třeba začít o hodinu dříve, tj. před pauzou či uzavřením. 
Přesto je možné si předem objednat návštěvu i mimo 
uvedenou dobu na kontaktech, jež najdete na muzejním 
webu. 
Měsíc září přinesl kromě běžné práce muzejníků i události 
nevšední. Předně jmenujme prezentaci na veletrhu 
cestovního ruchu ITEP 2015 v Plzni. Stánek obce Strašice a 
všech jejích zařízení, samozřejmě včetně muzea, doznal 
úplnou inovaci. Ta byla dílem muzejnice a pracovnice 
strašického infocentra, paní Renaty Převrátilové. A dodejme, 

že jako vždy zastupovala naši obec i muzeum 
s přehledem a na jedničku. O materiály Strašic byl 
mezi návštěvníky již tradičně zájem. 
V půlce měsíce vyšla nová kniha „Buzuluk a.s. 
Komárov. Příběh starý 555 let“ z pera Martina 
Langa. Její „křest“ proběhl na Den otevřených 
dveří v podniku. Knížku pokřtili oba divizní 
ředitelé Ing. Petr Mašek (současně generální 
ředitel) a Ing. Josef Hlad. Přítomná byla též 

početná delegace čínského majoritního vlastníka firmy, v čele s prezidentem a předsedou představenstva DXS 
China, p. Luo Shaoningem. Publikaci lze získat přímo v komárovském podniku. Kniha čtenáře provede historií 
podniku od počátků zpracování železa, tj. od r. 1460 do 60. let 20. století. Současnost ponechává na hodnocení 
příštích generací. Publikace je bohatě ilustrovaná nejen fotografiemi, ale i reprodukcemi map, listinných 

dokumentů i 
kreseb 

akademického 
malíře Zbyňka 

Novotného. 
Dodejme jen, že 
hned v den 
prezentace byla 
polovina nákladu 
rozebraná. 
Na podnět 

zastupitelstva 
města Mirošova 
probíhá nyní 
zpracování velké 

publikace o Mirošově u příležitosti 650. výročí první zmínky o nynějším městě na severním předpolí Středních 
Brd. Práce se ujal M. Lang, jenž je současně mirošovským občanem.  



Předposlední víkend byl ve znamení naplněné kapacity turistické ubytovny. Mohla za to akce, schůzka 
důstojníků – veteránů, kteří v minulosti sloužili na zdejších vojenských útvarech. Přesto-že většina programu 
probíhala ve Společenském domě, nenechala si většina zúčastněných ujít ani prohlídku muzejních expozic. 
Pod záštitou muzea proběhla další repríza divadelního představení „Příběh o kuráži“ souboru Prašivina, tentokrát 
v Praze na Žižkově na nádvoří výstavní síně A. Navrátila. Poznamenejme jen, že velmi úspěšně. Parafrázujeme-
li W. A. Mozarta, pak „naši Pražané nám rozumějí“. 
Co chystáme v muzeu na říjen? Předně skončí 10. 10. 2015 současná výstava věnovaná historii ochrany 
Středních Brd. Od 15. října ji nahradí výstava historických kostýmů návrhářky a krejčové Kateřiny Chmelové. 
Autorka kostýmů a majitelka plzeňského salonu zde představí dvanáct nádherných, vesměs výtvarně i řemeslně 
náročných šatů a obleků z různých dob historie. Na své si přijdou nejen dámy. Vystaveny budou totiž i kostýmy 
pánské. 
  Ten samý den bude zájemce očekávat od 17. hodin  i nová výstava v Místní knihovně, kterou pro vás připravila 
paní Hana Klímová pod názvem „ Nostalgické Strašice“. Ke  konci měsíce by měl být také v prodeji kalendář 
Strašice v proměnách času – 2016, který pro vás  připravil Tomáš Makaj společně s Brdskou edicí. 
Nabídka výstav pro měsíc říjen je tedy nejen zajímavá, ale i pestrá. O důvod víc sejít se opět u nás nejen 
v muzeu, ale i knihovně. Přijďte, těšíme se na Vás!           

 
   
 

Místní knihovna Strašice  

a Obec Strašice Vás zvou na  

 

HRÁDECKÝ 
BIG BAND 

 
Koncert se uskuteční  

dne 17. října 2015 v 18 hodin 

ve Velkém sále Společenského domu Strašice. 

 

Na koncertě zazní známé swingové skladby 20. století. Přijďte si 

poslechnout tradiční velký swingový orchestr! 

 

Vstupné  dobrovolné 

 
 
 
 



Informace z Místní knihovny 
 
   Měsíc září byl pro nás časem 
přípravy výstav a jiných akcí, které 
jsme pro vás připravili na měsíc 
říjen. Částečně nám přípravu 
zkomplikoval fakt, že skončil 
nájemce restaurace Společenského 
domu, naštěstí poslední akce, 
kterou nám pomáhal zajišťovat, 
dopadla dobře. Jednalo se o 
celorepublikový sraz bývalých 
příslušníků sloužících v posádce 
Strašice, konané u příležitosti 
založení Klubu vojenských 
důchodců ve Strašicích. Celé 
setkání proběhlo v přátelské 
atmosféře, kdy se podařilo zajistit i 
doprovodný program. Účastníci si 
také mohli naposledy prohlédnout 
výstavu „ Brdy očima Petra Prokůpka“ V měsíci říjnu nás tedy čeká celá řada akcí. Dne 10. až 11.října 
proběhne ve velkém sále mezinárodní „ tanková soutěž“, částečně se na její organizaci podílí i náš 
Kulturní odbor.  Mgr. Tomáš Makaj  bude zajišťovat některé organizační záležitosti.  

 
Dále připravujeme dne 15.10.  výstavu fotografií paní Klímové „ Nostalgické Strašice“. O dva dny 
později se chystá výlet do Brd, kde si vyprávění o zaniklých obcí připravil T. Makaj. Paní Lexová se 
podílí na organizaci podzimního řemeslného jarmark ve spolupráci s PO Trojlístek. Do konce měsíce 
října by měl být také v prodeji kalendář „Strašice v proměnách času“, který vás připravil T. Makaj ve 
spolupráci s Brdskou edicí. Kalendář navazuje na stejnojmenný  facebookový  projekt. Nezapomínáme 
také na starší generaci a tak se na konci října budeme moci sejít na koncertu Collegia musica, jehož 
plakát uveřejňujeme na dalších stránkách. U hudby ještě zůstaneme, dne 7.listopadu by se měl konat 
koncert Strašické Pohodovky s vystoupením přátel z Markt Hohenfelsu. Na 12. listopadu je připraven 
Lampionový průvod, který se bude konat ve spolupráci s PO Trojlístek. Na konci listopadu se pak 
sejdeme u Vánočního stromu… 
 

 



Srdečně Vás zvu 

na svou autorskou podzimní výstavu fotografií 

�Nostalgické Strašice 
Výstava se koná 

v Malém sále Společenského domu 
Strašice 652, okr. Rokycany 

V době od  15.10.2015 do 30.11.2015 

Vernisáž se uskuteční dne 15. října 2015 v 17.00 hod. 

Výstavu můžete navštívit v otevírací dobu místní knihovny: 
Po 8.00. - 11.00 hod, 13.00 – 18.00 hod. 

Út 8.00 – 11.00 hod., 
St. 13.00 – 17.00 hod. 

Čt 8.00- 11.00 hod.,  13.00 - 17.00 hod. 
Děkuji starostovi obce Strašice panu Jiřímu Hahnerovi za umožnění této výstavy. 

Za pomoc a rady děkuji svému manželovi panu Karlovi Klímovi 
Vaše Hana Klímová, Praha 
www.advokati-khklima.cz 

 www.strasice.rokycansko.cz 

 -------------------------------------------------------------- 
JDEM DO TOHO NAPLNO,  
ANEB SCHUTÍ DO NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU 
Takové heslo si zvolila pro nový školní rok Pionýrská skupina TROJLÍSTEK 
STRAŠICE, jež se skládá z pionýrských oddílů Bobříci, Světlušky a volnočasových 
klubů  Airsoftového volnočasového klubu, volnočasového klubu Creativ a 
volnočasového klubu Šikulkové. 
Bobříci – oddíl pro kluky i holky jakéhokoli věku, všestranně zaměřený. Pravidelné 
schůzky každou středu od 16h v klubovně po ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích,  a spoustu 
víkendových akcí a výletů. Vedoucí: p. Petra Sládková, p.sladkova@wing.cz, mobil: 
723 219 656 
Světlušky- dívčí oddíl, zaměřený na ruční práce. Pravidelné schůzky každý pátek od 16h, v klubovně panel. 
domu č.p. 561(za poštou), vedoucí p. Jaroslava Majerová  jj.majerovi@seznam.cz,  mobil: 739 438 588 
Airsoftový VK – klub pro všechny kluky i holky od 6. třídy ZŠ se zájmem o airsoft a vše kolem něj. Vedoucí Filip Majera a 
Eduard Hubl 
Schůzky 3x za měsíc v klubovně v panel. domě č. p. 559(za poštou). 
Kontakt: mobil: 734302546; 733 244 940 
VK Creativ – klub všech se zájmem o tvoření, vyrábění a trávení příjemných podvečerů, kterým je 15 let a více. Schůzky 1x 
za měsíc v pátek večer, dle připraveného harmonogramu (plakáty). Vedoucí : sl. Veronika Spoustová, 
Verysek.spoustova@seznam.cz,  
mobil: 731 879 819 
VK Šikulkové (mateřský klub) - klub pro maminky s malými  dětmi, který se schází každé úterý od 9h do 11h a 1x za měsíc 
na tvořivé dílně některý čtvrtek v měsíci od 17 h v klubovně pod ZŠ. Vedoucí p. Eva Ludvíková, 728 983 804,  tvořilka – 
723 219 656 

Do nového školního roku se vrhla se spoustou nových nápadů a akcí pro své členy, ale i pro širokou veřejnost bez 
nutnosti registrace. 
Z akcí, které pravidelně pořádáme pro veřejnost stojí za zmínku Drakiáda, Lampionový průvod, Podzimní a jarní řemeslný 
jarmark, Mikulášská nadílka ve spol. domě, Dětský maškarní bál ve spol. domě, RC Revue,  Kuličkiáda, výlety a vycházky 
do přírody nebo za různými památkami, Příměstský letní tábor, Letní tábor u Berounky  a další. Pro naše členy připravujeme 



kromě pravidelných schůzek spoustu her a soutěží o víkendech, účast na soutěžích jiných pionýrských skupin, výlety 
jednodenní i víkendové, plavání, vyrábění aj.  

Na historii i současnost pionýrské skupiny a její činnosti jste se měli možnost se přijít  podívat v rámci našich 
OTEVŘENÝCH DVEŘÍ, které se uskutečnili v sobotu 26.9.2015 od 14h v naší skupinové klubovně pod základní školou 
Karla Vokáče. Tuto akci jsme pojali jako malou ukázku  práce s dětmi, videoprojekci a fotodokumentaci naší činnosti, 
tvořivé dílničky, kde si děti měli možnost vytvořit dárečky, zahrát si hry, zaskákat si na  trampolíně a nebo si nechat 
namalovat obrázek na obličej. Pro všechny příchozí bylo zajištěno i malé občerstvení.   
Naší práci s dětmi děláme zcela zdarma a ve svém volném čase. Odměnou jsou nám spokojené dětské úsměvy a rozzářené 
dětské oči.  To je pro nás to nejdůležitější.  Rádi do svých řad uvítáme nové děti ale i dospělé, kteří by rádi přiložili ruku 
k dílu a přispěli tak k nemalému podílu na dění v naší obci. 
                       Vaše Pionýrská skupina Trojlístek Strašice 

 
JAKÝ BYL HOBIT 2015 
LPT Bobříci 2015 
Pionýr, z.s.- pionýrská skupina TROJLÍSTEK STRAŠICE  se na letošním letním táboře v malebném údolí řeky Berounky 
vydala po stopách draka Šmaka v doprovodu malého Hobita Bilbo Pytlíka. 
Tábor proběhl v termínu 1.8.-15.8.2015 a  zúčastnilo se ho 32 dětí v rolích trpaslíků a 13 dospělých v roli elfů a skřetů. 
Námětem letošního tábora se stala kniha J.R.R. Tolkiena,  Hobit.  
Celotáborová hra probíhala i za tak nepříznivého počasí jako byla vedra o 40ti stupních Celsia. Samozřejmě, že musela být 
upravena tak, aby to všichni účastníci tábora ustáli.  Každý den se splnila jedna nebo dvě etapy, jejichž výsledky a postup 
oddílů byl zaznamenáván na starobylé mapě Středozemě. Děti soutěžily, hrály hry, vyráběly, ale hlavně díky letošnímu horku 
se pořád koupaly v řece Berounce. Probíhaly bitvy se skřety, Vrrky, draky a různými jinými bytostmi, které měly dětem cestu 
znesnadnit. Pro zpestření programu na táboře děti navštívil pan Václav Chaloupek, který poutavě vyprávěl o svém 
dobrodružství s různými zvířaty, s nimiž natáčel oblíbené dětské večerníčky a doplňoval patřičnou videoprojekcí. Dále to pak 
byla návštěva pana M. Zaleše, sokolníka z Plzeňské Zoologické zahrady, se svými dravci a největším oživením byla atrakce 
s názvem Bumperballs. 
I přesto, že bylo velké vedro, se 
děti navlékly do gumových koulí a 
hráli v nich fotbal jako o život. 
Tábor utekl jako voda a tak při 
závěrečném táborovém ohni si děti 
rozdaly odměny z truhlice s 
pokladem draka Šmaka, kterou 
získaly, když draka přemohly.  
Nejsmutnější chvílí tábora je 
loučení a tak i tentokrát se všichni 
tiše rozloučili se svými kamarády, 
novými i starými a slíbili si, že 
příští rok se zase v hojném počtu na 
táboře sejdou. 
 

LPT  BOBŘÍCI 2015 
ZA ZVÍ ŘÁTKY DO POHÁDKY 2015 
Na letošním příměstském táboře, který proběhl od13.7. do 17.7.2015 jsme se s dětmi vydali na putování po 
pohádkách , kde hlavními hrdiny jsou nějaká zvířátka. Letos se sešlo 20 dětí ve věku 5-10 let scházeli jsme se 
každý den v klubovně ps Trojlístek pod Základní školou v 7h a parádně jsme si to užili.  V 17h jsme chodili 
domů, ale moc se nám nechtělo. 
Celému tématu byl podřízený i program. Všechny hry byly tematicky zaměřeny na určité znaky a charakterové 
vlastnosti různých zvířat. Každý den jsme plnili úkoly a odměnou nám byla samolepka jednoho zvířátka, kterého 
se den týkal. Vyráběli jsme různá zvířátka z papíru, z modelovací hmoty, z korálků apod. Také jsme byly na 
dvou celodenních výletech. Autobusem a vlakem jsme cestovali do Plaveckého areálu Laguna v Berouně a do 
ZOO v Plzni. Stravu jsme měli zajištěnou od p. Marka Plešmída. Touto cestou bychom mu chtěli moc poděkovat 
za báječné papáníčko a skvělou péči.  



Příměstský tábor jsme zakončili opékáním 
buřtíků a odměnami za příkladnou účast a plnění 
úkolů, které pro nás zvířátka přichystala. Moc se 
nám na táboře líbilo a v příštím roce si ho určitě 
rádi zopakujeme.  
    
 účastníci příměstského tábora  
  PS Trojlístek  Strašice 

 

Základní organizace 
Českého zahrádkářského 
svazu informuje 

V moštárně ZO Strašice 
bylo již zahájeno 
moštování dovezeného 
ovoce pěstiteli. Moštování 
začíná každou sobotu od 
8 hodin, poslední příjem 
ovoce je v 10.30 hodin. 
Ovoce se přijímá čisté, 
velké kusy přepůlené. 
Moštování bude 
pokračovat: 3.října, 10. 
října, 17.října, 24.října, 
31.října. Zveme všechny 
zahrádkáře a ostatní 
občany k zhodnocení 
vašich výpěstků.  

V  ýbor ZO ČZS 

Časopis Barňák si můžete zakoupit: 

  Prodejna BAF ( nákupní středisko), SPAR- obchodní dům Strašice, prodejna potravin sídliště 
Gumídkov, Místní knihovna ve Strašicích, Muzeum Středních Brd, Obecní úřad ve Strašicích… 



Obec Strašice Vás zve na koncert skupiny Lucie revival, 
který se uskuteční 24.10.2015 ve velkém sále 
Společenského domu ve Strašicích.  
Koncert začne ve 21.00 hod.  

Místní knihovna Strašice 

pořádá  

v sobotu 31.října 2015 od 15 hodin  

ve Velkém sále Společenského domu pořad k 15 letům činnosti 

Collegia musicum 

A TAK ŠEL ROK ZA ROKEM……… 

Zpívat a hrát  Vám bude Collegium musicum  

a jeho zpěváci 

Těšíme se na Vaši návštěvu 

Vstupné dobrovolné 


